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ZAPYTANIE

Z dniem 1 stycznia 2019 r. wchodzi w życie rozporządzenie Ministra Zdrowia z dnia 11 października 
2018 r. zmieniające rozporządzenie w sprawie świadczeń gwarantowanych z zakresu leczenia szpitalnego 
(Dz. U. RP z dnia 19 października 2018 r., poz. 2012). Rozporządzenie wprowadza nowe normy zatrudnienia 
pielęgniarek i położnych w szpitalach.

Od początku stycznia na oddziałach zachowawczych na jedno łóżko szpitalne ma przypadać 0,6 
etatu pielęgniarskiego, na zabiegowych - 0,7. Kolejne zmiany wejdą w życie w lipcu 2019 roku i będą 
dotyczyć opieki nad dziećmi. Na oddziale zachowawczym pediatrycznym na jedno łóżko ma przypadać 0,8, 
na zabiegowym dziecięcym - 0,9 etatu pielęgniarskiego. Nie spełnianie nowych norm zatrudnienia w danym 
szpitalu może skutkować koniecznością zamykania oddziałów.

W związku z powyższym kieruję zapytanie do Dyrektora Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w Nowym 
Mieście Lubawskim: w jaki sposób zostanie rozwiązany problem norm zatrudnienia w miejscowym szpitalu? 
Czy w celu spełniani wymogów określonych w rozporządzeniu dojdzie do utworzenia etatów i zatrudnienie 
nowych pielęgniarek, czy może problem ten zostanie rozwiązany poprzez likwidację łóżek szpitalnych w 
stosunku do liczby obecnie zatrudnionego personelu? Czy istnieje zagrożenie, że ewentualne nie spełnienie 
wymogów nowych norm zatrudnienia w nowomiejskim szpitalu może skutkować koniecznością zamknięcia 
któregoś z oddziałów?


